
1 

 

Zápis č. 5 

z jednání Zastupitelstva obce Pchery 

konaného dne 19.09.2022 od 18:00 hodin  

 

 

 

Bod 1) Zahájení  

 

 Zasedání Zastupitelstva obce Pchery bylo zahájeno v 18:00 hodin starostkou obce  

Ing. Kateřinou Mahovskou. Starostka obce konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno 

podle zákona č. 128/2000 Sb. Dále uvedla, že je přítomno 7 členů zastupitelstva z celkového 

počtu všech devíti členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je usnášení schopné. Zastupitelé 

p. Hrubý a p. Holeš byli omluveni. 

 

Předsedající konstatovala, že usnesení z minulého zasedání bylo splněno.   

 

Audiozáznam je pořizován paní Ing. Gabrielou Votavovou a je k dispozici na 

Obecním úřadě ve Pcherách. 

 

Bod 2) Návrh na schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu 

 

 Předsedající navrhla zvolení zapisovatele a ověřovatelů zápisu. Jako zapisovatelka 

byla navrhnuta paní Ing. Gabriela Votavová, ověřovateli pan Bc. Marcel Miška a pan Mgr. 

Svatopluk Škuta. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. 

 

Návrh usnesení: 

 

 Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje zapisovatelem Ing. Gabrielu Votavovou a 

ověřovateli zápisu pana Bc. Marcela Mišku a pana Mgr. Svatopluka Škutu. 

 

Pro – 7  

Proti - 0 

Zdrželi se – 0  

Usnesení č. 1 bylo schváleno. 

 

 

Bod 3) Návrh na schválení programu 

 

Starostka obce seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou 

členům zastupitelstva a v souladu s informací řádně zveřejněnou na úřední desce od 

08.09.2022. Starostka navrhla doplnění programu o dva body, a to o BOD 8) Žádost ZŠ o 

povolení přeúčtovat náklady a BOD 9) Žádost ZŠ o převod prostředků z rezervního fondu na 

fond reprodukce. Starostka seznámila přítomné s programem a nechala o programu hlasovat. 
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Návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje následující program zasedání: 

1) Zahájení  

2) Návrh na schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu 

3) Návrh na schválení programu  

4) Zpráva starostky, místostarostů a výborů 

5) Rozpočtové opatření č. 9/2022 

6) Koupě pozemků parc. č. 666/5 a 666/29, k. ú. Pchery 

7) Přijetí dotace na projekt „Sportoviště u Základní školy Pchery“ 

8) Žádost ZŠ o povolení přeúčtovat náklady r. 2021 

9) Žádost ZŠ o převod prostředků z rezervního fondu na fond reprodukce 

10) Diskuze 

11) Závěr 

Pro –7  

Proti - 0 

Zdrželi se – 0  

Usnesení č. 2 bylo schváleno. 

 

Bod 4) Zpráva starostky, místostarostů a výborů 

 

Starostka: Věci, které nyní v obci běží, a které převezme nové zastupitelstvo, se týkají dotací. 

Na základní škole byla zahájena stavba umělého povrchu hřiště, kde byla získána dotace asi 

1,6 mil. Kč, ta stavba tedy probíhá a probíhají další drobné úpravy – schody a okapy, aby 

nezatékala voda do nové umělky. Dále zkoušíme žádat o nový hasičský automobil – dodávku. 

Zatím byla podána žádost, pokud by to bylo obci přiklepnuto, bude to další bod pro nové 

zastupitelstvo, schválit dotaci a je tam také nějaká spoluúčast na dofinancování hasičského 

automobilu. Dále běží výměna veřejného osvětlení v parku, je tam potřeba dokončit pokládku 

kabelů, osázet zakoupený mobiliář. Dole u ČOVky byl potok a byly udělány tůně, obec na to 

získala dotaci přes jeden milion korun, je to více jak deset let. Udržitelnost nám končí 

v příštím roce. Na jaře zde byla kontrola z Ministerstva životního prostředí a ta tůň neexistuje, 

protože se přívalovými dešti tůňka zaplavila a dneska tam není. Při kontrole bylo dohodnuto, 

že potok i tůň musíme obnovit. Problémem je voda nad touto částí, kde se nám hrne dešťová 

voda, voda z polí. Vznikají tedy kaskádovité tůně, aby se voda při deštích zpomalila. Byl tam 

i můstek pro zemědělce, který byl v havarijním stavu a který je již opraven, děkuji za to panu 

Smrkovskému. Na přelomu září/října přijde opět ta kontrola z ministerstva a je třeba ukázat, 

že jsme to vrátili do původního stavu, protože by nám tu dotaci krátili. To je vše, co se týče 

probíhajících věcí. Nejtěžší věc, která čeká nové zastupitelstvo, je sestavení rozpočtu pro 
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příští rok. Víte, v jaké situaci se nacházíme, nejen celospolečensky, ale i v domácnostech – 

zvedání cen za elektřinu a plyn. Úplně stejně je na tom obec. Mateřská škola má zafixovaný 

plyn do konce roku a už nyní jí byly zvýšeny zálohy na plyn, a to čtyřnásobně. Co se týče 

základní školy, tak máme cenu zafixovanou do konce příštího roku. Škola má spotřebu za 

teplo půl milionu ročně. To máte nárůst z rozpočtu o čtyři miliony za školu, plus nárůst 

školky. Tyto zařízení musíme udržet v nějakém standardu, komfortu. Další nepříjemná věc, 

kterou bude schvalovat nové zastupitelstvo, je zvýšení cen stočného. Víte, že na kanalizaci 

jsme dostali dotaci. Dnes je výše stočného 43,- Kč. Cena se musí upravovat dle skutečné výše, 

abychom splňovali technické, administrativní a finanční podmínky dotace. V případě, že 

podmínky nesplníme, nejprve budou na obec uvalovány sankce po dobu dvou let, než udělá 

nápravu a poté by došlo ke krácení dotace. Znamená to zvýšení stočného, vše se zdražuje. 

AVE nám zvýší ceny za odpad, neboť se zdražují ceny pohonných hmot. Zdražování je u 

všeho. Bavili jsme i o zdražování cen komunálního odpadu, abychom lidem kompenzovali 

zvýšení ceny stočného, bude muset být ta kalkulace velmi obezřetná. Je toho moc. Co se týká 

rekonstrukce komunikace Pchery – Theodor – Brandýsek, je to ve fázi, že je zpracována 

projektová dokumentace pro celou zakázku – pro nás to znamená výměnu kanalizace dešťové 

i splaškové v ulici Maršála Rybalka, pro SUSku výměnu povrchů, paralelně s tím se podařilo 

vyvolat rekonstrukci i vodovodu tzn., že vodárny nezávisle na SUSce a na nás jedou projekt 

na obnovu té vodovodní sítě, ale aby se to spojilo při té jedné realizaci. Pro nás to má velký 

benefit v tom, že je to společná zakázka, ušetříme za povrch. Zastupitelé byli seznámeni s tím, 

že ta akce v ulici Maršála Rybalka je 23 mil. Kč. Další peníze, které musí obec, nějakým 

způsobem získat. Dotace na obnovu kanalizace nejsou, dotace jsou pouze pro novou 

kanalizaci. Můžeme škrábat na kraji, aby nám něco dali, ale je potřeba připravit nějaký 

úvěrový rámec. Je třeba rozpočet připravit velmi opatrně a zodpovědně, protože nevíme, co 

nás čeká. Vláda projednává nějaké stropy, ale zase to jsou stropy pro maloodběratele. Jediné, 

co přišlo, je nějaký dotazník na plyn a energie ve školách a školkách. Na obecní úřad a obecní 

nemovitosti se nikdo neptá. Dnes přišla na obec petice, já vám ji přečtu. Moje povinnost je 

seznámit zastupitele s touto peticí dle petičního zákona. My, níže podepsaní občané Pcher 

prostřednictvím této petice žádáme, aby v obecním parku již nebyly pořádány poutě a hudební 

akce. A to z důvodu neúnosného hluku, který obyvatelům bydlícím v okolí parku naprosto 

znemožňuje využít víkendy k tomu, k čemu jsou primárně určené – tedy k odpočinku a 

relaxaci. Dále znesnadňují obyvatelům parkování a přístup do domů. Nejsme zásadně proti 

pořádání kulturních akcí, věříme však, že obec dokáže najít pozemky mimo centrum 

rezidenční zástavby, kde nebudou omezována práva a svobody obyvatel. Podepsáno 20 

občanů, z toho asi pět, šest z oblastí, které rozhodně nesousedí s parkem. Pouť je v parku 1x 

ročně, další je Havelské posvícení, které nás čeká v říjnu, pokud nové zastupitelstvo naváže 

na tradice, to jsou tedy dvě akce za obec. Hudební léto bylo ukončeno do deseti hodin, ale 

občané se nám samozřejmě baví dále. Co se týče rušení nočního klidu, tak každý z občanů, 

kteří podepsali tuto petici, má jistě číslo na Policii ČR. Petici necháme zaregistrovat, je tam 

30 dnů na odpověď. Za sebe vše, předávám slovo místostarostům.  

Místostarosta p. Beznoska: Poděkoval za možnost působit jako zastupitelstvo na obecním 

úřadě, poděkoval zaměstnancům za práci, nebylo ji málo, poděkoval i soukromým subjektům 

a všem, kteří se podíleli na tom, jak to teď vypadá. Navážu na paní starostku – je třeba se 

podívat nejen do obce, ale i do vnitřku – co se týče jídelny. V současné době se řeší nové 

bojlery. Řešíme, jaké typy, umíte si představit, co jídelna spotřebuje vody. To jsou věci, které 

čekají nové zastupitelstvo. Je těžké, se vzhledem k situaci rozhodnout, zda elektřinu nebo 

plyn. Je třeba řešit, zda udělat i zateplení, nové dveře. Další věcí jsou obecní byty, kde jsou 

staré rozvody vody, plynu, bojlery, toto je třeba také řešit. Bohužel se bude asi i zvedat nájem 

v obecních bytech, vzhledem ke zvýšeným cenám energie.  
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Místostarosta p. Pulchart: Poděkoval všem. Navázal na paní starostku, co se týče úspor 

energií. Sdělil, že si myslí, že toto řešíme všechno strašně pozdě, že se mělo začít řešit již 

v situaci, kdy došlo ke krachu Bohemia energy. Ano i já jsem jeden z devíti, je to i na mně. 

Toto tedy přehazujeme na další zastupitelstvo. Co jsem ve funkci zastupitele, tak upozorňuji 

na to, že příjmy, které plynou z pronájmu bytů, by se měly vracet zpátky do těch bytových 

jednotek, aby se prostředky mohly použít na výměnu rozvodů, bojlerů apod.  

Starostka: Já tady jen doplním informaci, kterou tady Michal podal. Samozřejmě energiemi se 

zabývám již od konce minulého roku, od krachu Bohemia energy. Jediné pozitivum na tom je, 

že máme zafixovány ceny školy a nějakých nemovitostí, které jsem fixovala. Kdybychom 

uzavírali smlouvy teď za poslední tři měsíce, tak bychom se dostali na šílené částky. To, co 

dělá trh, není trh, je to neřízená střela. V současné době máte nemovitosti – OÚ, zafixovány 

na částce 500,- Kč/MWh, tedy dnes jedeme na cenách, které jsou pohádkové. My jsme měli 

energie prostřednictvím burzy, od toho příští zastupitelstvo zrazuji, financoval by se 

mezičlánek – burzovní makléř. Mám na OÚ připraveno vyúčtování, zahrnuji do toho, ač 

nemusím, i školu a školku. Budeme to zasílat na jednotlivé distributory, budeme je oslovovat 

přímo i nepřímo, protože je to velký objem peněz. Musí se to udělat formou nějakého 

výběrového řízení, takže to není věci, kterou bychom se nezabývali, tedy zastupitelstvo ne, já 

určitě ano. Pokud tomu někdo nedůvěřuje, může se podívat. Letos si ještě můžeme ve škole 

zatopit. Ve školce je to trochu hůře, ale ta škola je na tom dobře. Energie jsou tedy nějakým 

způsobem ošetřené. Již letošní rozpočet jsem po krachu Bohemia energy, nechala 

narozpočtovat o 25 % vyšší. Takže již letos jsme vytvořili rezervu 25 %, abychom měli na 

tyto výkyvy.  

Zastupitel p. Miška: Já vám přednesu krátkou zprávu a doporučení finančního výboru. Měli 

jsme 14.09. veřejnosprávní kontrolu v MŠ, nenašli jsme žádné přestupky na základě toho 

šetření. Zprávu vypracujeme a podáme v nejbližší době. Co se týče ZŠ, tak ta samá kontrola 

proběhne 21.09. Poté máme doporučení ke kavárně v kiosku. My, zastupitelé, jsme byli 

seznámeni minulý čtvrtek s tím, že kiosek tedy provozuje obec. Já jsem se na to koukal a 

nechat to takto náhodě, mě přijde hodně nezodpovědný, protože je to časovaná bomba a dřív 

nebo později se to obci vrátí špatně, protože každá provozovna, která je ještě spojena 

s prodejem jídla, potřebuje minimálně být nahlášena na hygieně, která dává stanovisko, dále 

na živnostenském úřadu, kde musí být založena živnost, když to provozuje obec. Je to vázáno 

na hlášení na živnostenský úřad, zda provozovna odpovídá tomu, jak je to po kolaudaci, zda 

ta provozovna odpovídá apod. Doporučuji obci, aby to obec nenechala v takovém stavu, ve 

kterém to je a dotáhla to do konce. Vím, že to nestihneme v tomto volebním období, ale určitě 

by se mělo začít. Ještě jedna taková perlička, byli jsme tam, každý občan má nárok na to, 

získat účet za zboží, když jsem se zeptal obsluhujícího, tak jen pokrčil rameny. Jako já se 

tomu mohu zasmát, ale když tam přijde kontrola z jakéhokoli orgánu, tak je to za pokutu pro 

obec. Takže žádám, aby to obec dala do souladu se zákony ČR. Já jsem samozřejmě rád, že 

tam ten provoz je, protož o tom jsme mluvili hned od začátku, co to obec koupila.  

Starostka: Já k tomu jen dodám jednu věc. Dlouho jsme se bavili o tom, jak to otevřít, není to 

kavárna, jako kavárna. Je to to, co lidé chtějí. Mít vše dle regulí, je sice hezký, ale neotevřeme 

tam vůbec nic. Víte, že na kiosek byla dotace, jako na knihovnu a společenské centrum. 

Nemohu v knihovně a ve společenském centru otevírat něco, jako je provozovna nějaké 

restaurace apod. Jediné, co tam může být, je koutek s nějakým občerstvením. Jedna varianta 

je, nechat tam také kávovar, aby si tam lidé dělali kávu sami a dávali peníze do kasičky, ale co 

se týče bezpečnosti a všeho, tak se nabízí lepší varianta, mít tam chlapce, který tam zaskočí a 

uvaří ženským kávu a podá zákusek. Toto samé jsme řešili i na Theodoru, Na Růžku, v té naší 

společenské místnosti. Já nebudu počítat dvojím metrem. Theodor ano, Pchery ne, protože se 

to někomu nelíbí a jestliže tady funguje něco, že půjdeš na hygienu nebo úřad a napíšeš udání 
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nebo někdo jiný. Zastupitel Miška: Není to pravda, nepodsouvej něco někomu. Starostka: Já 

nebudu mít problém s tím, zavřít to tady dole, ale i na Theodoru. Pokud přijde někdo z ČOI 

nebo z hygieny a řekne, máte tam mít tohle a tohle, tak to doplníme. Pokud je to ale takhle 

špatně, tak uzavřeme Theodor i kavárničku a je to vyřešeno. P. Miška: Já si myslím, že to 

stavíš dost špatně. Já jsem zastupitelstvo upozornil na problém a ten problém je třeba řešit. A 

dále upozorňuji na to, že jsem v životě nenapsal žádné udání a v životě to neudělám, je to 

proti mému morálnímu přesvědčení. Prostě známe lidi a je to jen otázka času. My jsme měli 

21 let potraviny a rychlé občerstvení a mohu vám říci, že jsme měli 35 kontrol. Nevěřím 

tomu, že to bylo všechno na udání. Kontroly jezdí, zajímají se. Jestli to chceš tedy zavřít, 

zavři to, jestli to necháš být, nech to být. Já upozornil na to, že je třeba to řešit v souladu se 

zákonem a možné to je. Ale máš pravdu, volby jsou v pátek, nerozsekneme to. Řešení 

existuje, může se to udělat tak, aby to bylo vše v pohodě. Zkus to, prosím, řešit. Starostka: 

Marcely, seš stejně zastupitel, jako já jsem zastupitel. To, že to udání nenapíšeš ty, to je mi 

jasný. P. Pulchart: Nemůžeme provozovat něco takového, to je jako jezdit v autě bez 

technické. Starostka: Nemohu někde, kde je poskytnut dotační titul, provozovat něco, jako 

kavárnu. Takže do doby, než se to vyřeší, tak se zavírá hospůdka Na Růžku, i dole kavárnička. 

P. Pulchart: Proč se to tedy neudělalo obráceně, nejdříve zažádat, poté provozovat. Starostka: 

Michale, seš místostarosta, proč si to neuděl? Starostka: Já jsem vymyslela toto řešení, udělej 

lepší. Občanka se dotázala, zda tam prodává zaměstnanec obce. Starostka: Ano, má na to 

udělané DPP, aby nám udělal občerstvení při provozu knihovny. Občanka: Takže oficiálně 

říkáme, že tam to občerstvení máme. Starostka: On nakoupí občerstvení a poté ho tam prodá. 

Obec o tom neúčtuje. Je to jako u hospůdky Na Růžku. Koupí si pivo, zaplatí si ho, vyčepují 

si ho. Občanka: To je ale špatně. Starostka: Vím to, ale chlapi jsou tam spokojení. Chtěli jsme 

to pro lidi. Dále se vedla diskuze na téma kavárničky. Starostka dále předala slovo občance, 

která je zaměstnána v Přemyslovských středních Čechách. Pokud vím, tak dotace byla dána 

na vybavení. To v té kavárničce nepoužíváte. Vybavení z dotace se nesmí používat ke 

komerčním účelům. Pan Miška: Výborně, takže souhlasíte s tím, co jsem tady řekl a obec si to 

může krásně zlegalizovat. Přiznej chybu a je to v pohodě. Starostka: Mně to nevadí, já jsem 

nic neudělala, vyhovuje mi to. Až na mě přijde finanční úřad, tak se budu zpovídat 

finančnímu úřadu. Miška: Ale obec bude potrestaná. Starostka: Ale jak bude potrestaná? 

Miška: Minimálně finanční pokutou. Starostka: A za co? Občan: Prosím vás, co řešíte? Miška: 

Já vám řeknu příklad. Jsou tam prodávány zákusky. Pokud se stane, že někdo bude mít 

salmonelu a hygiena tam půjde a řekne, že je to tady odsud, kdo to odnese? Starostka, anebo 

obec? Obec. Pokud to obec bude dělat legálně, dá se proti tomu pojistit. Ale jestli to bude 

dělat tímto způsobem, tak to dostane s plnou parádou. Starostka: Já se tady nebudu dohadovat. 

Je to tak, člověk udělá pro lidi spoustu věcí, jen tak. Neříkám, že je to formálně úplně 

správně, ale dělá se to pro ty lidi. Klidně těm lidem půjdu tu kávu udělat sama, protože mě to 

nežere. Tebe to žere, já končím. Zavíráme kavárnu i růžek. Miška: Když se upozorní na 

problém, který se neřeší, sveze se to pak na obec. P. Pulchart: Dodal, že ta technika, která je 

tam zakoupená, by měla mít certifikaci a měla by být zkontrolována elektrikářem, aby tam byl 

štítek. Starostka: Všechny věci, které máme na obci, mají revize, včetně varné konvice, kterou 

jsem si přinesla z domova. Pulchart: Takže v tom kiosku jsou všechny přístroje po revizi? 

Starostka: Revizák tam nechodí denně. Pulchart: Takže na ten kávovar je revize? Starostka: 

To nemám v hlavě, to má v účetnictví paní Šťastná. Revize ale probíhají na všechno. Občanka 

se dotázala, zda je kavárnička jen pro pcheráky nebo i pro jinou veřejnost. Starostka: Je to pro 

všechny, je to společenské centrum. Starostka: Já na ten živnostenský úřad půjdu, dělám to 

pro lidi. Zastupitel Miška: Tak to jsem rád, to je skoro vyřešený problém.  
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Bod 5) Rozpočtové opatření č. 9/2022 

Návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2022.  

Pro – 7 

Proti - 0 

Zdrželi se – 0  

Usnesení č. 3 bylo schváleno. 

 

Bod 6) Koupě pozemků parc. č. 666/5 a 666/29, k. ú. Pchery 

Návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje koupi pozemků: 

•  č. 666/29 o výměře 60 m2, druh pozemku: zahrada, v katastrálním území Pchery, 

obec Pchery, zapsáno v katastru nemovitostí vedeném Katastrálním úřadem pro 

Středočeský kraj, Katastrální pracoviště Kladno na LV č. 1089 od Čulíkové 

Terezy za 10 000,- Kč a 

 

•  č. 666/5 o výměře 612 m2, druh pozemku: ostatní plocha, v katastrálním území 

Pchery, obec Pchery, zapsáno v katastru nemovitostí vedeném Katastrálním 

úřadem pro Středočeský kraj, Katastrální pracoviště Kladno na LV č. 1207 od 

Čulíkové Terezy a Martina Čulíka za 100 000,- Kč 

 

Pro – 7 

Proti - 0 

Zdrželi se – 0  

Usnesení č. 4 bylo schváleno. 

 

Bod 7) Přijetí dotace na projekt „Sportoviště u Základní školy Pchery“ 

Starostka. V létě nám byla přiklepnuta dotace na výměnu povrchů u sportoviště v ZŠ. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje přijetí dotace ve výši 1 656 982,- Kč od 

Ministerstva pro místní rozvoj v rámci programu 11782 - Podpora rozvoje regionů 

2019+ na akci „Sportoviště u Základní školy Pchery“. 

 

Pro – 7  

Proti – 0 

Zdrželi se – 0 

Usnesení č. 5 bylo schváleno. 

 

 

 



7 

 

Bod 8) Žádost ZŠ o povolení přeúčtovat náklady r. 2021 

Starostka: Škola získala dotaci na rekonstrukci toalet, paní účetní špatně zaúčtovala dotaci 

jako investiční a ona musí být jako neinvestiční. A poté na doplatek té dotace je třeba použít 

prostředky ZŠ a je třeba je převést z fondů. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje přeúčtování nákladů v projektu Úprava sociálních 

zařízení ZŠ Pchery. 

Pro – 7  

Proti – 0 

Zdrželi se – 0 

Usnesení č. 6 bylo schváleno. 

 

Bod 9) Žádost ZŠ o převod prostředků z rezervního fondu na fond reprodukce 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje převod finančních prostředků ve výši 200 000,- Kč 

z rezervního fondu na fond reprodukce, a to z důvodu přeúčtování projektu Úprava 

sociálních zařízení ZŠ. 

Pro – 7 

Proti – 0 

Zdrželi se – 0 

Usnesení č. 7 bylo schváleno. 

 

Bod 10) Diskuze 

 

Občanka: Dotázala se, zda víme termín, kdy bude pokračovat pokládka VO do země v ulici  

5. května. Pan Suldovský: hřbitovní část pravděpodobně jaro 2023. ČEZ ale může plány 

změnit. Nevím to. Bude to nachystáno na jaro 2023. Občanka: Máme v plánu tam udělat 

nějaký vjezd a máme tam rozkopaný chodník, čekáme na to, až to bude, abychom neudělali 

zámkovou dlažbu a pak bychom ji zase vyndavali.  

 

Občanka: Dotázala se, kolik bude povinná účast z vlastních zdrojů u té hasičské dodávky. 

Starostka: Získáme max. 80 %, max. částka 450 tis. Kč. Co poptávali hasiči, tak se po slevě 

dostali na cenu dodávky 900 tis. Kč, tzn. že je to cca. polovina. Nevím, jestli to vůbec 

dostanou. V komerční bance jsem poptávala způsob financování, aby to bylo připravené. 

Občanka: Já neznám tu hasičskou věc, ale nevím, jestli je to vzhledem k situaci efektivní, 

jestli si raději neudělat rezervu, když jsme v době, kdy ta krize je taková. Stát řeší, jak snížit 

spotřebu, ne to, jak se to zaplatí. Starostka: Co se týká hasičů, uvědomuji si to. Každý rok 

vypisujeme nějakou částku z rozpočtu na hasiče, hasičárnu. Rozpočet se schvaluje v prosinci, 

pokud uvidíme, že energie vylétly, tak auto počká. Ale neznamená to, že ty žádosti o dotace 

nepodáme. Občanka: Probíhala diskuze na téma rozpočtu obce. Občanka nepozná 

z uveřejněného rozpočtu, co je v jednotlivých kapitolách. Dle jejího názoru by měl rozpočet 

pokrývat věci pro mandatorní výdaje, naplánované investice a část rozpočtu by měla být 
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rezerva. Aby se dalo např. za 3 roky požádat o dotaci a měli jsme vlastní zdroje. Občance 

přijde, že toto ten rozpočet nemá. Starostka: Pozvala občanku, aby se přišla na rozpočet obce 

podívat. Takto to je. Není to, že bychom neměli peníze, my je máme. Děsí mě např. obnova 

kanalizace za 23 milionů, na to tu rezervu v rozpočtu nemáme. Občanka: Co obec v tom roce 

do rozpočtu dostane, to utratí. Starostka: Není to pravda, přijďte se podívat do rozpočtu. Na 

účtu ČS nám leží 5 mil. Kč a na KB 28 mil. Kč. Občanka: Nemůžete argumentovat, že jste za 

rok ušetřila 33 mil. Kč. Starostka: Není to za rok. Nyní máme na účtu více, než je rozpočet 

celého roku. Občanka: Ano, ale máte ještě nějaké mandatorní výdaje do konce roku. 

Starostka: Já mám naplněný rozpočet v září. To znamená, že co mi přijde od října do prosince 

do příjmů, jsou plusové věci do úspor. Úspory tvořím velké, mám na to i různé posudky 

z kontrol, které chodí.  

 

Dále pokračovala diskuse na téma rozpočtu a jeho sestavování a důležitosti nové hasičské 

dodávky. Chválila se práce hasičů, záchranářů, a to nejen v Hřensku. Občanka připomněla, že 

hasiče nenapadla, že řekla, že efektivitu pořízení nové dodávky nemůže posoudit. 

 

Občan se vyjádřil k rozpočtu: V obci se udělala spousta věcí za 3 roky, zůstatek na účtech je, 

vše funguje, roste majetek obce, čerpají se dotace. Občanka: Není si jistá, že obec čerpá tolik 

dotací, kolik může. Pokud má tedy 28 mil. volných zdrojů, mohla by čerpat dotací více např. 

na faru. Dotázala se, co se připravuje za projekty. Starostka: Máme připravenu studii na 

rekonstrukci jednotlivých čtvrtí, přeložky el. do země nekončí přeložkou el. do země. Musí se 

vyřešit např. chodníky, VO, parkování, komunikace a další. Dále jsme rozjeli zkapacitnění 

školy a školky. Tyto projekty běží najednou. Na projekty komunikací jsme čekali třičtvrtě 

roku. Občan připomněl projekty na ostrůvky u dělnického domu a dole ve Pcherách a další 

akce, které je nutné v obci zkoordinovat. Projektů je rozděláno opravdu hodně a je třeba je 

zkoordinovat. Diskuse dále směřovala k poskytování dotací, k jejich čerpání, k rozpočtu a 

k dotační administraci. 

 

Občanka se dotázala na úspěšnost žádostí o dotace. Zda se prošustrovaly nějaké peníze za 

projekty. Starostka: Všechny dotace, co jsme podali, nám vyšly. 

 

Občan: Z jakého materiálu bude povrch za školou. Starostka: Bude z pevného materiálu. Dále 

se občan dotázal, že slyšel, že kvůli Theodoru se nemůže udělat silnice ze Pcher až na 

Brandýsek. Starostka: Není to pravda. Toto řeší SUSka, nezdržujeme je, my jsme hotoví. 

Bude se to dělat dvoufázově. Bude společné výběrové řízení. Firmu bude vybírat SUSka. 

Občan: Poděkoval manželům Krausovým za uspořádání Pcherského hudebního léta. 

Starostka: Za to ti děkuji, vyřídím to. Jediné, co za to dostali, byla petice. 

 

Občanka se dotázala k opravám děr v komunikacích, zda se budou reklamovat. Starostka: Jste 

jiná etapa kanalizace, zde již reklamace nepůjde. Obraťte se na Marka, díry se zasypou. Vím, 

že je to tam strašné.  

 

Občan: Sdělil, že se mu nelíbí kontejner a toi toi uvnitř na hřbitově. Jde z toho zápach a má to 

u rodinné hrobky. Přijde mu to nedůstojné. Starostka: toiku si vyžádali zaměstnanci hřbitova, 

lidé vykonávali potřebu za náhrobky. Zastupitel Miška: Do územního plánu jsme dávali 

požadavek na sběrný dvůr u čističky, kam by se toto mohlo dát a bylo by to rozumné a 

schované. Není to ale otázka ani tohoto, ani příštího roku.  

 



9 

 

Občan se dotázal k volebním kandidátkám. Dotázal se pí. Hlaváčkové, kdyby vyhrála jejich 

strana, zda ji může považovat za kandidáta na starostu. Pí. Hlaváčková: Ne, nechci být 

starosta. 

 

Bod 11) Závěr 

 

 Předsedající ukončila zasedání obce v 19:35 hodin. 

 

 

Přílohy zápisu: 

 

01. prezenční listina 

02. informace o konání 5. zasedání Zastupitelstva obce Pchery 

03. rozpočtové opatření 

04. žádost ZŠ o přeúčtování nákladů r. 2021 

05. žádost ZŠ o převod prostředků z rezervního fondu na fond reprodukce 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne: 21.09.2022 

Zapisovatel: Ing. Gabriela Votavová 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

Bc. Marcel Miška …………….…..……………...…. dne …………….…….……………….. 

 

 

Mgr. Svatopluk Škuta ……….……………………… dne ………….………………………… 

 

 

Ing. Kateřina Mahovská  .....………………………….dne ………….….....………………….. 


